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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért a nyugdíjasokon spórol a kormány? Miért nem 
emelik jövőre kellő mértékben a nyugdíjakat?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Nemrégiben jelent  meg a jövő évi  nyugdíjemelésekről  szóló kormányrendelet  tervezet.  Eszerint
jövőre csak 2,7%-kal emelik a nyugdíjak és az éves emeléshez kötött ellátásokat.

Sajnos a kormány nem akarja belátni, hogy a nyáron elfogadott költségvetésben szereplő infláció
bőven a valóban várható infláció alatt lesz. Tehát alultervezték a jövő évi áremelkedéseket. Ez több
szempontból is problémás. Egyfelől nap, mint nap látjuk, hogy milyen brutális mértékben szállnak
el  a  legalapvetőbb  élelmiszerek  árai  is,  érthetetlen,  hogy  miért  kellett  ily  módon  az  egész
költségvetést alultervezni.

Másfelől  a  félretervezett  inflációval  elsősorban  megint  csak  a  nyugdíjasok  járnak  rosszul.  A
nyugdíjtörvény szerint  ugyanis  a  költségvetésben meghatározott  infláció  szerint  kell  növelni  az
ellátásokat az éves januári emelése során. Ez 2,7%.

Minden mértékadó előrejelzés szerint 3% vagy inkább a feletti  lesz a jövő évi infláció.  Emiatt
feltehetően majd jövő ősszel kell kifizetni a különbözetet. Erre nem lenne szükség, ha a kormány
saját hatáskörében, kedvező irányban, eltérne a törvényi rendelkezésekről,  ahogyan ezt megtette
2016-ben is. Akkor a költségvetés szerint 0,9%-os volt a tervezett következő évi infláció mértéke,
de 2016. december közepén mégis úgy döntöttek,  hogy 1,6%-kal emelik a nyugdíjakat,  tehát a
törvénytől eltértek, igaz kedvezően. Az más kérdés, hogy még így is bőven a várható infláció alatti
mértékben emelték az ellátásokat, hogy aztán a választások előtt ismét sor kerülhessen egy évközi
korrekcióra, ahogyan az meg is történt.

Tehát a kormány most még megtehetné, ha figyelembe venné az MNB prognózisát is, hogy nem



2,7%-kal, hanem legalább 3,1%-kal emelné jövőre a nyugdíjakat és az egyéb ellátásokat.

Ha a kormány nem változtat most, akkor az azt jelenti, hogy 11 hónapig spórol a nyugdíjasokon,
akik így ezt az összeget valójában meghitelezik a kormánynak.

Mindezek miatt kérdezem Miniszter Úrtól:

- Miért nem korrigálják már most a jövő évi nyugdíjemelés mértékét, ahogyan azt 2016-ban is
tették?

- Miért a nyugdíjasokon spórol a kormány?

- Miért nem határoznak meg egy minimum összeget, amekkora szintet mindenképpen el kell
érnie az emelésnek? Ha ez legalább három ezer forint lenne, azzal  is  sokat segítenének a
bőven az átlag alatti ellátásban részesülőknek!

Várom megtisztelő és teljes körű válaszát!

Budapest, 2018. november 28. 

Korózs Lajos

országgyűlési képviselő

(MSZP)
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